
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2021-11-18 14:04:51

Ghetea: În viitorul apropiat, modelul de business în banking se va schimba; vor fi

duse spre extrem serviciile online

Modelul de business în banking se va schimba în viitorul apropiat, în conditiile în care se va lucra mai mult

la distanta de banca, fiind duse spre extrem serviciile online, ceea ce va însemna o regândire a structurilor,

a unitatilor, din punct de vedere al bancilor, a declarat, joi, presedintele de onoare al Asociatiei Române a

Bancilor (ARB) si presedinte al Consiliului de Administratie al Libra Internet Bank, Radu Ghetea.

 

"Ce o sa se întâmple în viitorul apropiat? Cred ca este important sa fim de acord cu totii ca, în viitorul apropiat,

modelul de business în banking se va schimba. Este clar ca experienta pe care noi am capatat-o în pandemie - si

am vazut ca se poate lucra si cu mai putini oameni la banca, se poate lucra foarte mult online, ne aduce la

concluzia ca, într-un viitor nu foarte îndepartat, modelul de banking se va schimba. În special în zona retail - as

adauga nu numai persoanele fizice, as folosi retail pentru o acoperire mai larga, inclusiv IMM-urile sau

întreprinderile mai mici - vor lucra mult mai mult la distanta decât aproape de banca. Vor fi duse spre extrem

serviciile online si, asta bineînteles, din punct de vedere al bancilor va însemna o regândire a structurilor, a

unitatilor, a unitatilor de suport si asa mai departe", a mentionat Ghetea, la evenimentul "Digitalizare &

Cybersecurity. Industria financiar bancara în era post - Covid", organizat de Oxygen Events.

 

El a subliniat ca este nevoie de foarte multi IT-isti si de "oameni care sa înteleaga, nu neaparat sa fie oameni cu

pregatire strict IT - dar oameni care sa înteleaga ce înseamna sa faci business în era moderna, în era în care

digitalizarea este pe primul loc".

 

"În viitor vom avea noi modele de business, în special în zona retail. În zona corporate lucrurile se vor mai

simplifica, se vor mai automatiza, operatiunile nu vor mai necesita prezenta la banca, dar din punct de vedere al

activitatii de creditare, în care bancile se expun, parerea mea este ca vom continua sa avem contacte cu clientul, de

multe ori experienta mea spune ca si expresia fetei poate sa spuna foarte mult. Sigur, putem face si online treaba

asta, dar nu poti sti când si-a schimbat zâmbetul si a închis camera. A închis camera spunând 'nu avem net', dar el a

facut o grimasa când a aflat care sunt conditiile de la banca si cât de complicat va fi sa le îndeplineasca", a mai

spus presedintele CA al Libra Internet Bank.

 

În opinia sa, pandemia în sistemul bancar, dar nu numai, a reusit sa accelereze ceea ce, la un moment dat, mergea

destul de lent: digitalizarea societatii.

 

"Şi nu numai la noi, în întreaga Europa, în întreaga lume, digitalizarea a facut pasi enormi datorita acestei situatii

neplacute care se numeste pandemie, de unde se vede ca în tot raul mai exista si câte un bine. Acest bine nu poate

compensa raul pe care l-a facut pandemia pe de alta parte. Sistemul bancar românesc a facut fata cu foarte mult

succes, cu brio, acestei provocari care a însemnat pandemia si cred ca este deja momentul sa spunem ca am învatat

foarte mult din pandemie pentru a ne putea desfasura activitatea în conditii aproape de normal.", a adaugat Ghetea.

 

El sustine ca a contribuit la aceasta situatie faptul ca în sistemul bancar, pe de o parte bancile, au reusit sa se

reorganizeze corespunzator, astfel încât sa protejeze proprii salariati, dar si sa protejeze si sa asigure în continuare

servicii de buna calitate pentru clientii lor.

 

"Ce înseamna servicii de buna calitate? Eu cred ca serviciile s-au îmbunatatit mult în ultimii doi ani pentru ca

fiecare banca a încercat sa gaseasca o solutie astfel încât sa îsi protejeze salariatii, sa protejeze clientii si, în acelasi

timp, sa îi ajute pe clienti sa îsi desfasoare activitatea economica sau sa poata beneficia (daca ne referim la

persoanele fizice) de toate serviciile pe care le aveau în perioada dinaintea pandemiei", a adaugat presedintele CA

al Libra Internet Bank. 
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